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Övriga deltagare 

 

Tjänstemän 

Margaretha Alfredsson, stadsdirektör 

Lena Höök Gustafsson, ekonomidirektör 

Mattias Mitz, presskommunikatör 
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§ 111 

 

Diarienr: KS-2025/00225 

Upphandling: Leksaker och tillbehör, diarienummer 

24101 – Förfrågningsunderlag 

Beslut 

Näringslivs- och arbetsutskottet beslutar 

 

att godkänna förfrågningsunderlag avseende Leksaker och tillbehör till 

Umeå kommuns förskolor. 

Ärendebeskrivning 

Pågående avtal går ut och vi behöver göra en ny upphandling.  

 

Avtalets värde är ca 4 MSEK per år. 

Period 2025-09-01–2026-08-31 med möjlighet till förlängning 1+1+1 år. 

Utvärdering baseras på bästa pris/kvalitet. 

Upphandlingsbyrån har tagit hänsyn till sysselsättningskrav i 

upphandlingen. Miljökraven är framtagna i samverkan med verksamheten 

Beslutsunderlag 

Ramavtalet 

Ska krav, Utvärdering 

Upphandlingsförskrifter 

Beredningsansvariga 

Cecilia Gabrielsson och Urban Dahlberg 

Beslutet ska skickas till 
Cecilia Gabrielsson 
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§ 112 

 

Diarienr: KS-2025/00320 

Rothoffs donationssfond - ansökan 2025 

Beslut 

Kommunstyrelsens näringslivs- och arbetsutskott beslutar 

 

att från JG Rothoffs donationsfond bevilja 15 000 kronor till föreningen 

Hörnefors IF simning för att stärka simkunnigheten bland barn och 

ungdomar i Hörnefors. 

Ärendebeskrivning 

Hörnefors IF är en är en ideell idrottsförening som har funnits sedan år 

1908 i Hörnefors. Föreningen har en sektion för simning.  

För att öka simkunnigheten bland barn och unga oberoende av familjers 

ekonomi ansöker föreningen om bidrag. Bidraget ska användas till att 

subventionera avgifter till barn som vill börja med simidrott och skaffa god 

vattenvana och lära sig simma. För att också stärka 

livräddningskunskaperna hos de barn och unga som redan är goda simmare 

vill föreningen införskaffa utrustning för utbildning i livräddning.  

Beslutsunderlag 

Ansökan från Hörnefors IF simning februari 2025. 

Beredningsansvariga 

Jenny Karlsson 

Beslutet ska skickas till 
Ulf Stödberg Hörnefors IF simning 

Kungsvägen 18, 905 31 Hörnefors   
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§ 113 

 

Diarienr: KS-2025/00358 

Inbjudan från Business Sweden att deltaga på 

Swedish National Day in Osaka 14 maj 2025 

Beslut 

Kommunstyrelsens näringslivs- och arbetsutskott beslutar 

 

att kommunstyrelsens ordförande Hans Lindberg (S) representerar Umeå 

kommun under Swedish National Day på Världsutställningen i Osaka 14 

maj 2025. 

Ärendebeskrivning 

Umeå kommun har ett långvarigt samarbete med Komatsu Forest AB, ett 

japanskt företag. Komatsu Forest har verkat i Umeå över lång tid och med 

hjälp av Umeå kommun flyttade fabriken från Strömpilen-området till 

Klockarbäcken och invigdes 2021. 

 

2012 donerade Komatsu Forest AB 35 miljoner kronor i syfte att vid 

Dragonskolan i Umeå skapa en utbildning i absolut toppklass inom det 

tekniska yrkesområdet, samt möjliggöra forskning och utveckling inom 

frågor som berör eller har anknytning till tillverkning och produktutveckling 

av skogsmaskiner och tillhörande utrustning. Med hjälp av donationen har 

Dragonskolan byggt upp en modern teknikhall där gymnasieeleverna på 

Teknikprogrammet arbetar. Dessutom har ett avslutningsstipendium á 

3000 kr utdelats till tre avgångselever på programmet årligen med fokus på 

gott kamratskap, positiv kunskapsutveckling och väl genomfört 

gymnasiearbete. Varje höst har tre elever och en lärare från programmet 

åkt till Komatsu city och bl a besökt Komatsu Forest moderfabrik Awazu 

Plant i Komatsu city. 

 

Detta unika samarbete vill Business Sweden att lyfta som ett gott exempel 

på samarbete mellan offentliga sektor och näringslivet under 

världsutställningen i Osaka. Umeå kommun och koncern-VDn från Komatsu 
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Forest i Japan är inbjudna att deltaga på Swedish National Day den 14 maj 

2025. Detta bidrar även till att stärka Umeås kontakter med Komatsu 

Forest och stärka svenska näringslivets konkurrenskraft i Japan. 

 

Världsutställningen samlar människor, företag och innovationer från hela 

världen för att möta globala utmaningar i behov av internationellt 

samarbete. Utställningen 2025, som äger rum i Osaka, Japan, kommer att 

innehålla en gemensam nordisk paviljong för Norden, som visar det 

nordliga engagemanget för förtroende, hållbarhet och innovation.  

Världsutställningen äger rum vart femte år med syftet att erbjuda en unik 

plattform för länder och regioner för att lyfta fram och visa upp 

innovationer och ny teknik. I en gemensam paviljong på Expo 2025 Osaka, 

har de nordiska länder har gått samman för att bygga på en gemensam 

grund av förtroende och hållbarhet och presentera Norden till världen. 

Business Sweden erbjuder svenska företag och organisationer möjlighet att 

ta del av den gemensamma nordiska paviljongen samt i svenska nationella 

aktiviteter. 

 

INFO OM EXPO 2025 OSAKA  

- Utställningsperiod: 13 april – 13 oktober 2025 (184 dagar)  
- Huvudtema: "Designing Future Society for Our Lives"  
- Underteman: "Connecting Lives", "Empowering Lives" och "Saving 

Lives"  
- Deltagande: 161 länder och 10+ internationella organisationer 
- Uppskattat antal besökare: 28 miljoner besökare (3,5 miljoner utanför 

Japan)  
- Nordiskt tema: "The Nordic Circle"  

Beslutsunderlag 

Inbjudan 

Beredningsansvariga 

Cathrin Alenskär och Anna Olofsson 

Beslutet ska skickas till 
Cathrin Alenskär, Anna Olofsson och Vanessa Holmlund 
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§ 114 

 

Diarienr: KS-2025/00365 

Inbjudan: OECD Urban Days 14-17 April 2025, Paris 

Beslut 

Näringslivs- och arbetsutskottet beslutar 

 

att kommunfullmäktiges ordförande Marie-Louise Rönnmark (S) deltar.  

Ärendebeskrivning 

OECD arrangerar Urban Days 14-17 april 2025 i Paris. Kommunfullmäktiges 

ordförande Marie-Louise Rönnmark (S) har fått förfrågan om att tala på 

konferensen gällande temat cirkulär ekonomi i städer och regioner i EU. 

Beslutsunderlag 

Inbjudan 

Beslutet ska skickas till 
Marie-Louise Rönnmark  

Strategisk utveckling 
Vanessa Holmlund  
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§ 115 

 

Diarienr: KS-2025/00024 

Anmälningsärenden 2025-04-08 

Remisser  

 

Finansdepartementet – Kontantutredningen. KSNAU 6/5 – KS 13/5. 

 

Universitets- och högskolerådet - Förslag till föreskrifter om ändring i 

Universitets- och högskolerådets föreskrifter (2024:2) om kvalificerade och 

relevanta yrkeskunskaper för särskild behörighet till utbildning som leder 

till yrkeslärarexamen - 4.1.2-00951-2024. Gymnasie- och 

vuxenutbildningsnämnden för eget yttrande senast 4 april 2025 

 

Riksidrottsförbundet - Remissförslag dimensionering RIG 2026/27-

2028/29. Gymnasie- och vuxenutbildning för eget yttrande till 

riksidrottsforbundet@rf.se. Sista dag för att besvara remissen är 9 maj 

2025 

 

Region Västerbotten - Begäran om underlag för infrastrukturåtgärder. 

Strategisk utveckling för eget yttrande till Region Västerbotten senast 16 

maj 2025 

 

Socialdepartementen - Jobbpremie – ett incitament för att öka 

drivkrafterna till självförsörjning. Individ- och familjenämnden för eget 

yttrande till Socialdepartementet senast 9 juni 2025 

 

Socialdepartementen - SOU 2025:15 Stärkta drivkrafter och möjligheter för 
biståndsmottagare. Individ- och familjenämnden för eget yttrande till 
Socialdepartementet senast 9 juni 2025   
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§ 116 

 

Diarienr: KS-2024/00218 

Motion 5/2024: Inför ett särskilt driftbidrag för 

enskilda vägar i Umeå kommun; Mattias Larsson (C) 

Förslag till beslut 

Kommunfullmäktige beslutar  

 

att avslå motionen enligt tekniska nämndens yttrande. 

 

Reservation 

Maja Westling Palmberg (C), Lena Andersson (M) och Elmer Eriksson (M) 

reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande om bifall till 

motionen). 

Ärendebeskrivning 

Centerpartiet har lämnat in en motion till kommunfullmäktige där de 

föreslår att Umeå kommun inför möjligheten för vägföreningar att ansöka 

om ett särskilt driftsbidrag, av samma modell som det statliga för att 

matcha upp den 30% investeringsandel som det statliga stödet inte 

finansierar.  

 

Tekniska nämnden yttrade sig vid sammanträdet 2024-09-13. 

Kommunfullmäktige beslutade vid sammanträdet 2024-10-28 att 

återremittera motionen till tekniska nämnden för att kompletteras kring 

problematiken med hur den växande staden påverkar de enskilda 

väghållarna. Tekniska nämnden har på nytt yttrat sig 2025-03-20 och 

föreslår att motionen ska avslås.  

Beslutsunderlag 

Motion nr 5/2024 

Tekniska nämndens yttrande 2024-09-13 

Kommunfullmäktiges protokollsutdrag 2024-10-28 

Tekniska nämndens yttrande 2025-03-20 
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Beredningsansvariga 

Tekniska nämnden 

 

Näringslivs- och arbetsutskottets beslutsordning 

Yrkanden 

Hans Lindberg (S) – Bifall till tjänsteskrivelsens förslag (avslag till 

motionen). 

 

Maja Westling Palmberg (C), Lena Andersson (M) och Elmer Eriksson (M) 

– Bifall till motionen. 

 

Propositionsordning som godkänns 

Bifall till tjänsteskrivelsens förslag (avslag till motionen) mot bifall till 

motionen. Ordföranden finner att utskottet bifaller tjänsteskrivelsens 

förslag (avslag till motionen). 

 

Reservation 

Maja Westling Palmberg (C), Lena Andersson (M) och Elmer Eriksson (M) 

reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande om bifall till 

motionen). 

Beslutet ska skickas till 
Motionären 

Tekniska nämnden 
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§ 117 

 

Diarienr: KS-2024/00888 

Motion 14/2024; Vi behöver hundrastplatser i 

Umeå; Josefin Gustafsson (M) 

Förslag till beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att avslå motionen enligt tekniska nämndens yttrande. 

 

Reservation 

Lena Andersson (M) och Elmer Eriksson (M) reserverar sig mot beslutet till 

förmån för eget yrkande om bifall till motionen. 

Ärendebeskrivning 

Moderaterna har lämnat in en motion där de yrkar på att Umeå 

kommunfullmäktige beslutar att Umeå kommun ska bygga inhägnade 

hundrastplatser utefter vad behovet är och vad ekonomin tillåter. 

 

Tekniska nämnden har 2025-02-20 yttrat sig och föreslår att motionen ska 

avslås. I yttrandet framförs bland annat att allmän plats inte ska upplåtas 

för den här frågan, men att föreningar är välkomna att höra av sig för en 

upplåtelse. 

Beslutsunderlag 

Motion nr 14/2024 

Tekniska nämndens yttrande 2025-02-20, § 13 

Beredningsansvariga 

Tekniska nämnden 

 

Näringslivs- och arbetsutskottets beslutsordning 

Yrkanden 
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Hans Lindberg (S) – Bifall till tjänsteskrivelsens förslag (avslag till 

motionen). 

 

Maja Westling Palmberg (C), Lena Andersson (M) och Elmer Eriksson (M) 

– Bifall till motionen. 

 

Propositionsordning som godkänns 

Bifall till tjänsteskrivelsens förslag (avslag till motionen) mot bifall till 

motionen. Ordföranden finner att utskottet bifaller tjänsteskrivelsens 

förslag (avslag till motionen). 

 

Reservation 

Lena Andersson (M) och Elmer Eriksson (M) reserverar sig mot beslutet till 

förmån för eget yrkande om bifall till motionen. 

Beslutet ska skickas till 
Motionären 

Tekniska nämnden 
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§ 118 

 

Diarienr: KS-2024/00468 

Uppdelning av utbildningsförvaltningen i 

funktionell tvåförvaltningslösning 

Förslag till beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att nuvarande utbildningsförvaltning delas i två förvaltningar 

 

att förvaltning 1 benämns för- och grundskoleförvaltningen och underställs 

för- och grundskolenämnden 

 

att förvaltning 2 benämns gymnasie- och vuxenutbildningsförvaltningen 

och underställs gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden  

 

att för- och grundskolenämnden samt gymnasie- och 

vuxenutbildningsnämnden får i uppdrag att verkställa uppdelningen senast 

31 dec 2025 så att den nya två-förvaltningslösningen är införd per 1 jan 

2026 

 

att fördelning av medel som idag nyttjas av bägge nämnder men 

budgetmässigt är fördelad till en nämnd sker proportionerligt utifrån 

nämndernas storlek i av kommunfullmäktige fastställd budgetram för 2025 

 

att berörda nämnder tar fram förslag till ramjustering i enlighet med 

ovanstående och tillställer förslagen till kommunstyrelsen senast 30 juni 

2025 

 

att kommunstyrelsen får i uppdrag att fastställa förslag till ramjustering. 

 

Reservation 

Lena Andersson (M) och Elmer Eriksson (M) reserverar sig mot beslutet till 

förmån för eget avslagsyrkande. 
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Ärendebeskrivning 

Kommunstyrelsen beslutade 2024-05-14, § 79 efter nämndinitiativ från 

Hans Lindberg (S): Att ge uppdrag till för- och grundskolenämnden och 

gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden; Utredning av för- och nackdelar 

med nuvarande förvaltningslösning jämfört med en tvåförvaltningslösning. 

 

För- och grundskolenämnden respektive gymnasie- och 

utbildningsnämnden återrapporterade uppdraget i oktober 2024.  I 

inlämnad återrapport från respektive nämnd framgår att för- och 

grundskolenämnden förordar att en enförvaltningslösning kvarstår. Lika 

tydligt har gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden i sin bilaga till 

yttrandet rekommenderat fullmäktige att dela upp nuvarande 

utbildningsförvaltning i två förvaltningar. 

 

Kommunstyrelsens näringslivs- och arbetsutskott beslutade 10 dec 2024 

om att ge stadsdirektören i uppdrag att återkomma med förslag på 

struktur på en funktionell tvåförvaltningslösning med tydlig 

ansvarsfördelning. Förslaget ska utgå från befintliga nämndsramar samt 

nyckeltalsfördelning av de resurser som i dagsläget är samlade på den ena 

nämnden men som arbetar på uppdrag av bägge nämnderna, tex ekonomi, 

HR och andra stöd- och ledningsfunktioner. Nyckeltal tillhandahålls av 

ekonomifunktionen, SLK.  

 

Stadsdirektör återrapporterade uppdraget vid kommunstyrelsens 

sammanträde den 18 mars 2025. Vid behandling av ärendet beslutade 

kommunstyrelsen att uppdra till Stadsdirektör att återkomma med förslag 

till beslut på delning av utbildningsförvaltningen till två förvaltningar. 

Beslutsunderlag – förslag till delning av 

utbildningsförvaltningen till två förvaltningar 

Nuvarande utbildningsförvaltning arbetar på uppdrag av två nämnder; för- 

och grundskolenämnden respektive gymnasie- och 

vuxenutbildningsnämnden. Kommunfullmäktige (KF) fördelar medel till 

nämnder i form av budgetramar. Huvuddelen av resurserna som 

utbildningsförvaltningen förfogar över ligger därför redan fördelat till den 
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nämnd där resurserna används. Detta gäller till exempel budget för lärare, 

läromedel, elevhälsa osv.   

 

För- och grundskolenämnden har för 2025 en av KF fastställd budgetram 

omfattande 2 341 mnkr och 3 471 årsarbetare (medeltal för 2024).  

 

Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden har för 2025 en av KF fastställd 

budgetram omfattande 653 mnkr och 901 årsarbetare (medeltal för 2024).  

 

Inom dessa ramar finns det förvaltningsgemensamma resurser som nyttjas 

som stöd för båda nämnderna. Dessa resurser finns i två kategorier, där 

den ena kategorin är resurser som arbetsleds av en chef men där budgeten 

för den personalstyrka som arbetsleds är fördelad mellan nämnderna och 

ligger i respektive nämnds budget. Den andra kategorin är resurser där 

budgeten ligger samlade i en nämnd men som avser bägge nämnderna. 

Detta gäller tex utbildningsdirektör, jurist och enstaka gemensamma 

chefstjänster men också ekonomi- och HR-avdelningen. Budget för dessa 

ligger enbart på en nämnd trots att de arbetar på uppdrag av bägge 

nämnderna. HR- och ekonomiavdelningen utgör den största delen av det 

som idag är samlat på en nämnd men som nyttjas av bägge nämnderna. 

 

Den förändring som nu föreslås innebär en fördelning av ovanstående 

förvaltningsgemensamma resurser motsvarande ca 25 mnkr (30 åa). 

 

Förslag - Komplett bodelning  

Stadsdirektörens bedömning är att en funktionell tvåförvaltningslösning 

bäst uppnås genom en komplett bodelning så långt det är möjligt. De 

funktioner som idag arbetsleds gemensamt men där budget redan i 

dagsläget ligger fördelad på respektive nämnd påverkas ej i 

budgethänseende. Funktioner som arbetsleds gemensamt och där 

budgeten ligger samlad i en nämnd men arbetar på uppdrag av bägge 

nämnderna föreslås fördelas mellan nämnderna. Förslaget är att budget för 

dessa resurser fördelas mellan nämnderna utifrån nämndernas 

budgetramar.  

 

Det är dock bara uttalat gemensamma resurser som omfattas av den 

översyn/förslag som stadsdirektören arbetat fram. Det betyder att 
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eventuella driftkostnader som av någon anledning konterats på ”fel 

nämnd” inte har omfattats av denna utredning, utan får hanteras i särskild 

ordning.  

 

Den förändring som nu föreslås innebär en fördelning av 

förvaltningsgemensamma resurser motsvarande ca 25 mnkr (30 åa). 

 

Om kommunfullmäktige ställer sig positiva till förslaget att dela 

utbildningsförvaltningen i två delar bör berörda nämnder ges i uppdrag att 

ta fram förslag till ramjustering av dessa medel.  

 

Kommunstyrelsen föreslås få befogenhet att fastställa ramjustering efter 

bedömning av de förslag till ramjustering nämnderna lämnar.  

 

Fortsatt gemensamt  

Diarium och därmed registrator föreslås fortsatt vara gemensamma. 

Budgeten/kostnaden ligger redan i dagsläget fördelad på respektive 

nämnd. Förslagsvis sköts arbetsledningen av den större av de två 

förvaltningarna. Verksamhetssystem som är gemensamma idag, föreslås 

vara gemensamma även vid en eventuell delning av förvaltningen. 

Budgeten/kostnaden ligger redan i dagsläget fördelad på respektive 

nämnd. Ingen gemensam arbetsledning bedöms behövas då styrning av 

utveckling/förvaltning av dessa gemensamma verksamhetssystem hanteras 

inom den objektstyrningsmodell som tillämpas i kommunen. 

 

Grunder för förslaget  

En komplett bodelning är att föredra då det ger tydliga gränssnitt, där 

respektive nämnd och respektive förvaltning får tydligt mandat att styra 

samt tydligt ansvar för att tillgängliga resurser nyttjas effektivt och 

ändamålsenligt. 

 

Budgetram som fördelningsnyckel bedöms vara den mest neutrala 

fördelningsnyckeln och därmed ha hög legitimitet. Det är också en 

fördelningsnyckel som är enkel att förstå. 

 

Konsekvenser av förslaget  
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I dagsläget arbetar ett relativt litet antal personer på uppdrag av bägge 

nämnderna sett till totala antalet årsarbetare. Förslaget på komplett 

bodelning innebär att alla ekonomiska resurser delas upp mellan 

nämnderna. Det förhindrar dock inte förvaltningarna från att dela på 

personella resurser även framledes. Däremot innebär förslaget att det inte 

kommer finnas gemensamma budgetar över nämndsgränserna. Om 

förvaltningarna inte fortsätter dela på vissa kompetenser finns risk för 

fördyring eller risk för kompetensbortfall, jämfört med hur det ser ut idag.  

 

Eventuella organisationsförändringar och personella förändringar till följd 

av en resursfördelning mellan nämnderna, hanteras inom ramen för 

samverkansavtalet och därmed i berörd/a förvaltningar. 

 

Respektive nämnd/förvaltning ansvarar för sin organisering inom sin 

totalbudget. Personer som i dagsläget arbetar på uppdrag av bägge 

nämnderna föreslås placeras, efter dialog om intresse och kompetens, i 

den förvaltning som bedöms vara mest lämplig utifrån uppdrag och behov. 

Samråd ska äga rum mellan de två tillkommande förvaltningarna under 

ledning av stadsdirektör och förslag till ny organisation samverkas därefter 

i enlighet med samverkansavtal.  

Beredningsansvariga 

Margaretha Alfredsson 

 

Näringslivs- och arbetsutskottets beslutsordning 

Yrkanden 

Hans Lindberg (S) – Bifall till tjänsteskrivelsens förslag. 

 

Elmer Eriksson (M) – Avslag till tjänsteskrivelsens förslag. 

 

Propositionsordning som godkänns 

Bifall mot avslag till tjänsteskrivelsens förslag. Ordföranden finner att 

utskottet bifaller tjänsteskrivelsens förslag. 

 

Reservation 

Lena Andersson (M) och Elmer Eriksson (M) reserverar sig mot beslutet till 

förmån för eget avslagsyrkande. 
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Beslutet ska skickas till 
För- och grundskolenämnden 

Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden   
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§ 119 

 

Diarienr: KS-2025/00304 

Inriktning och ansvarsfördelning Civil beredskap 

Förslag till beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

- att fastställa inriktning för förmågehöjning i enlighet med förslag i 
tjänsteskrivelse  
 

- att tekniska nämndens reglemente kompletteras med ansvar för 

angivna områden i enlighet med förslag i tjänsteskrivelsen.  

 

Kommunstyrelsen beslutar 

(under förutsättning att kommunfullmäktige fastställer ovanstående 

inriktning och ansvarsfördelning)  

 

- att avdelade investeringsmedel (20 mnkr 2025 resp 5 mnkr 2026) 

överförs från kommunstyrelsen till tekniska nämnden. 

Ärendebeskrivning 

Sverige befinner sig i det allvarligaste säkerhetspolitiska läget sedan andra 

världskriget där ett väpnat angrepp mot Sverige inte kan uteslutas. Det 

tillsammans med förslag till förändrad lagstiftning ställer högre krav på 

Umeå kommuns förmåga att kunna upprätthålla samhällsviktiga 

verksamheter oavsett typ av störning. Samtidigt råder stor grad av 

osäkerhet på grund av det snabbt föränderliga säkerhets- och 

omvärldsläget och att lagstiftarens intentioner ej är fullt ut klarlagda.   

 

Denna osäkerhet till trots är det av stor vikt att kommunen vidtar 

nödvändiga förberedelser och prioriterar arbetet med att höja 

organisationens förmåga att motstå allvarliga störningar.  
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Bedömningen är att Umeå kommun redan har eller kan bygga upp 

nödvändig kompetens inom detta område men att ansvarsfördelning är 

otydlig.  

 

Avsaknaden av fastställd inriktning och ambitionsnivå för hur omfattande 

kommande förmågehöjning ska vara samt när i tid olika nivåer av förmåga 

ska vara uppbyggd i kommunen medför samtidigt att det är svårt att 

bedöma i vilken omfattning Umeå kommuns organisation i dagsläget är 

dimensionerad för att hantera den förmågehöjning som behöver ske.  

 

Avsaknad av dessa grundläggande parametrar medför sammantaget risk 

för att förmågehöjning ej sker i den takt som krävs för att svara upp emot 

kommande lagstiftningskrav och medborgarnas behov.  

 

Förändrad lagstiftning 

Idag regleras kommunernas åtagande för krishantering i Lag 2006:544 om 

kommuners och regioners åtgärder inför och vid extraordinära händelser i 

fredstid och höjd beredskap (LEH). I SoU 2024:65 - Kommuners och 

regioners grundläggande beredskap inför kris och krig föreslås ny 

lagstiftning (LKRB1) som kraftigt utökar kommunernas åtaganden inom 

detta område.  Enligt förslaget till ny lagstiftning (LKRB) ska kommuner och 

regioner vid kriser eller krig ha förmåga att upprätthålla all samhällsviktig 

verksamhet i två veckor utan hjälp utifrån.  

 

Försämringar av säkerhetsläget har dock medfört att det tidsspann som 

kommunen på egen hand ska klara att upprätthålla prioriterad 

samhällsviktig verksamhet kan komma att utökas väsentligt. I 

Totalförsvarsbeslutet (prop 2024/25:34) som behandlades i riksdagen i 

december 2024 påtalas att utgångspunkten för planering av det civila 

försvaret ska vara att under minst tre månader kunna möta och hantera ett 

krig i Europa som leder till allvarliga konsekvenser för samhällets 

funktionalitet. 

 

Förslag till inriktning för förmågehöjning (se även bilaga 1) 

 
1 LKRB - lagen om kommuners och regioners grundläggande beredskap inför fredstida 
krissituationer och höjd beredskap. 
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För att åtgärda avsaknad av inriktning/ambitionsnivå har förslag till 

inriktning för förmågehöjning upparbetas. Förslag till inriktning utgår från 

nuvarande lagstiftning på området (LEH) samt krav i enlighet med förslag 

till ny lagstiftning (LKRB).  Förslaget är att: 

  

Umeå kommuns arbete med förmågehöjning ska inledas omgående 

med fokus på att tillgodose grundläggande förmåga (72 timmar) i 

enlighet med befintlig lagstiftning (LEH).  

 

Planering och förberedelse för förmågehöjning inom civil beredskap 

ska ske med ambitionen att kommunen från 2027 ska ha förmåga 

att upprätthålla prioriterad samhällsviktig verksamhet under två 

veckor (förstärkt förmåga) i enlighet med förslag till ny lagstiftning 

(LKRB).   

 

Planering/förberedelser ska vidtas som möjliggör att kommunen 

senast 2030 ska ha förmåga att upprätthålla prioriterad 

samhällsviktig verksamhet under 1 månad (befäst förmåga).   

 

Förslag till ansvarsfördelning inom angivna områden (se även bilaga 2) 

Kommunen behöver höja förmåga inom ett stort antal områden för att 

tillgodose kommande författningskrav. Dels krävs en generell höjning av 

förmåga att upprätthålla kommunens verksamheter vid 

samhällsstörningar, kriser och krig. Denna förmågehöjning sker genom det 

systematiska kontinuitetsarbete kommunfullmäktige gett kommunens 

nämnder och bolag ansvar att bedriva i reglemente och generella 

ägardirektiv.  Dels krävs en förmågehöjning inom ett antal 

kommungemensamma områden som är av särskild vikt för kommunens 

förmåga att upprätthålla prioriterad samhällsviktig verksamhet vid 

samhällsstörningar, kriser och krig. De kommungemensamma områden 

som identifierats så långt är följande:  

 

• Reservkraft 

• Reservlivsmedel 

• Reservdrivmedel 

• Beredskapslager 

• Nödvatten 
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• Reservsamband 

• Cybersäkerhet  

• Evakuering och inhysning 

 

Ansvar för och utformning av förmågehöjning inom ovan angivna områden 

bör överlåtas till den aktör inom kommunen som bedöms ha kompetens 

inom respektive område.  

 

När det gäller reservkraft, reservlivsmedel, reservdrivmedel och 

beredskapslagring är bedömningen att Tekniska nämnden och Teknik- och 

fastighetsförvaltningen är den bäst lämpade aktören att få ansvar för 

kommande förmågehöjning. Dels för att tekniska nämnden och dess 

förvaltning i väsentliga delar redan har den kompetens som bedöms 

nödvändig för att möjliggöra förmågehöjning inom angivna områden, dels 

att tekniska nämndens befintliga ansvarsområden är direkt angränsande 

eller överlappande de områden som denna förmågehöjning avser. 

 

Förslaget är därför att reglemente för nämnder och styrelse kompletteras 

så att det framgår att:  

 

Tekniska nämnden har ansvar för:  
- uppbyggnad och drift av fast installerad samt mobil reservkraft 
- lagerhållning och vid behov tillagning samt distribution av reservlivsmedel 
- lagerhållning och vid behov distribution av reservdrivmedel 
- lagerhållning och vid behov distribution av 

förbrukningsmaterial/reservdelar för att tillgodose behov i prioriterad 

samhällsviktig verksamhet vid samhällsstörning, kris eller krig.  

 

Tekniska nämnden har mandat att teckna eventuella avtal med andra 

aktörer som bedöms nödvändiga/ändamålsenliga för att uppnå 

kapacitetshöjning och upprätthålla kapacitet inom ovan angivna områden. 

 

Värt att notera är att i enlighet med Umeå kommuns fastighetspolicy 

ansvarar kommunens bolag för sina specialfastigheter/anläggningar. Dessa 

bolags ansvar innefattar även drift av sådan fastighet/anläggning oavsett 

typ av störning om verksamheten är av samhällsviktig karaktär. Tekniska 
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nämnden förväntas således ej ta ansvar för ovan givna områden i 

specialfastigheter som ägs av kommunens bolag. 

 

Värt att notera är även att samtliga nämnder och bolag i enlighet med 

fastställt reglemente och generella ägardirektiv har ansvar att delta i 

framtagande av kommunövergripande analyser, planering, förberedelser 

och utbildningar/övningar inom säkerhets- och beredskapsområdet.   

 

Arbete med att utreda och upparbeta förslag till ansvarsfördelning 

avseende förmågehöjning inom övriga områden pågår och kommer 

tillställas kommunstyrelse och kommunfullmäktige när de är färdiga. 

Beslutsunderlag 
Bilaga 1 – Beslutsunderlag Inriktning av förmågehöjning inom Civil beredskap 

Bilaga 2 – Beslutsunderlag Fördelning av ansvar och medel för angivna områden 

Bilaga 3 – Definition av Samhällsviktig verksamhet 

Beredningsansvariga 

Erika Berg 

 

Näringslivs- och arbetsutskottets beslutsordning 

Näringslivs- och arbetsutskottet beslutar enligt tjänsteskrivelsens förslag. 

Beslut och beslutsunderlag ska skickas till 
Samtliga nämnder 

UKF 
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§ 120 

 

Diarienr: KS-2025/00334 

Beslut om valdistriktsindelning 

Förslag till beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att fastställa ny valdistriktsindelning enligt valnämndens förslag. 

Ärendebeskrivning 

Umeå kommun är för närvarande indelad i 72 valdistrikt. 

Befolkningsökningen medför att valdistrikten över tid behöver bli fler. Inför 

valet till riksdag, kommun- och regionfullmäktige 2026 har det gjorts en 

bred analys av den nuvarande valdistriktsindelningen. Kommunfullmäktige 

beslutar om kommunens valdistriktsindelning vilken sedan fastställs av 

länsstyrelsen. 

 

Enligt vallagen ska ett valdistrikt ha mellan 1000 och 2000 röstberättigade. 

Varje valdistrikt ska bestå av en geografiskt obruten yta. Valdistriktet ska i 

första hand ges namn efter det område som det omfattar. Om det består 

av flera distinkta områden ska de alla ingå i namnet. Varje valdistrikt ska ha 

en vallokal, men den behöver inte ligga inom valdistriktets gränser. En 

röstberättigad ska helst inte behöva passera en annan vallokal på väg till 

sin egen vallokal. 

 

Som grund för bedömningen av befolkningsutvecklingen i de olika 

valdistrikten ligger kommunens befolkningsprognos på delområdesnivå. I 

en tillväxtkommun som Umeå är befolkningsprognosen det viktigaste 

instrumentet för att analysera valdistrikten. Det kan finnas flera olika 

anledningar till att valdistriktsindelningen behöver revideras. 

 

 valdistrikten är för små, det vill säga har under 1000 röstberättigade  

 valdistrikten är för stora, det vill säga har över 2000 röstberättigade 
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 generellt sett bör kommunens valdistrikt bli mindre för att 
rösträkningen på valnatten ska gå snabbare 

 

Förslaget innebär att sex nya valdistrikt bildas genom att valdistrikt som 

bedöms vara för stora delas. Kommunen kommer efter beslutet att vara 

indelad i 78 valdistrikt. 

 

De bägge valdistrikten på Carlshem, Carlshem västra och Carlshem östra, är 

väldigt olika stora. För att jämna ut skillnaden och för att bägge ska ligga i 

intervallet 1000–2000 röstberättigade är förslaget att fastigheten Gnejsen 

98 flyttas till valdistriktet Carlshem östra.  

 

Enligt förslaget kommer tre valdistrikt att ha något färre än 1000 

röstberättigade. Det härrör från en tidigare delning av ett för stort 

valdistrikt samt effekten av föreslagna delningar av stora valdistrikt på 

landsbygden.  

 

Fem valdistrikt beräknas få runt 1000 röstberättigade. Det enda 

valdistriktet som enligt befolkningsprognosen beräknas få fler än 2000 

röstberättigade består helt eller delvis av studentbostäder. Det innebär att 

antalet röstberättigade är lägre när röstlängden tas fram i mitten av 

augusti jämfört med siffran i befolkningsprognosen som avser folkmängden 

den 31 december respektive år. 

 

I bilagorna redovisas förslaget till ny valdistriktsindelning samt den 

prognosticerade folkmängden 18-w år per den 31 december 2026. 

Beslutsunderlag 

Redovisning av förändringar i valdistriktsindelningen 

Tabell – översyn av valdistriktsindelningen 

Lista valdistrikt nya valdistrikt 2026 

Kartor över förändrade valdistrikt 

 

Näringslivs- och arbetsutskottets beslutsordning 

Näringslivs- och arbetsutskottet beslutar enligt tjänsteskrivelsens förslag. 

Beredningsansvariga 

Marie Sandström 
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Tordleif Hansson 

Beslutet ska skickas till 
Länsstyrelsen i Västerbottens län 

vasterbotten@lansstyrelsen.se 

kopia till: 

val.vasterbotten@lansstyrelsen.se    
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§ 121 

 

Diarienr: KS-2025/00286 

Redovisning av motioner under beredning, 

delrapport 1 

Förslag till beslut 

Kommunfullmäktige beslutar  

 

att lägga rapporten till handlingarna 

Ärendebeskrivning 

I enlighet med kommunfullmäktiges arbetsordning ska en sammanställning 

av motioner under beredning redovisas till kommunfullmäktige två gånger 

per år, vid sammanträdet i april och oktober.  

 

En sammanställning har gjorts som visar att det finns 29 anmälda motioner 

som inte har slutbehandlats av kommunfullmäktige än, 16 stycken som 

anmälts under 2024 och 13 stycken som anmälts under 2025.  

Beslutsunderlag 

Delrapport 1 - 2025 

Beredningsansvariga 

Sofia Gustafsson 

 

Näringslivs- och arbetsutskottets beslutsordning 

Näringslivs- och arbetsutskottet beslutar enligt tjänsteskrivelsens förslag. 

Beslutet ska skickas till 
- 
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§ 122 

 

Diarienr: KS-2025/00276 

Översyn av styrdokument våren 2025 

Förslag till beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att: 

- Användning av personuppgifter i form av bilder, filmer, namn och 
kontaktuppgifter i kommunens kommunikation förlängs 

- Strategi för extern kommunikation upphävs 
- Näringslivsstrategi 2019–2025 upphävs 
- Umeå kommuns handlingsplan mot våld upphävs 
- Drog- och brottsförebyggande program 2025–2027 tas fram 
- Styrdokument cirkulär ekonomi tas fram 
- Styrdokument kommunikation (övergripande) tas fram 

 

Kommunstyrelsen beslutar att: 

- Användning av sociala medier för extern kommunikation upphävs 
- Handlingsplan mot våldsbejakande extremism upphävs 
- Umeå Växer tryggt och säkert färdriktning 2020-2025 upphävs 
- Riktlinjer för prioritering samt uppföljning av brottsförebyggande 

arbete tas fram 
- Utbyggnadsplan tas fram 

 
Reservation 
Bore Sköld (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. Se 
reservationstext under näringslivs- och arbetsutskottets beslutsordning. 

Ärendebeskrivning 

I enlighet med riktlinje för styrdokument ska styrdokument regelbundet ses 

över. Syftet med översynen är att utvärdera dokumentens effekt och 

betydelse för styrningen. Vanliga orsaker till att dokument upphävs är att 

verksamheten fungerar väl utan styrdokument eller att frågorna har 

uppgått eller infogats i annan styrning. Det är inte en värdering eller 

viktning av området i sig.  

 

Det är det politiska organ som beslutade om dokumentet som ska fatta 

beslut om det ska förlängas, revideras eller upphävas.  
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Innan ett nytt styrdokument tas fram ska det göras en nulägesanalys över 

hur styrningen fungerar idag och vilka områden som behöver förbättras. 

För att undvika målkonflikter är det viktigt att se över även befintliga 

styrdokument relaterade till området.  

 

För att skapa bättre överblick lyfts flera dokument vid ett och samma 

tillfälle. Se bilaga 1 för en sammanfattning av orsaker till besluten.  

Bakgrundsanalyserna till varje styrdokument finns samlade i bilaga 2. Dessa 

bakgrundsbeskrivningar är en översyn av hela området och föreslår ibland 

annan eller relaterad styrning. Dessa frågor är inte föremål för politiska 

beslut i dagsläget utan hanteras på annat sätt.  

 

De tidigare beslutade styrdokument som berörs i ärendet är inte bifogade. 

De går i stället att ta del av på www.umea.se/styrdokument. 

Beslutsunderlag 

Bilaga 1. Sammanställning prövning av styrdokument våren 2025 

Bilaga 2. Bakgrundsanalyser och underlag 

Beredningsansvariga 

Sara Nordström, Lina Renfors 

 

Näringslivs- och arbetsutskottets beslutsordning 

Yrkanden 

Hans Lindberg (S) – Bifall till tjänsteskrivelsens förslag. 

 

Bore Sköld (V) – Att kommunstyrelsen utvärderar arbetet med 

Handlingsplan mot våld i syfte att rapportera till kommunfullmäktige ett 

statusläge och önskade framtida insatser som krävs för ett effektivt 

förebyggande arbete mot våld samt att Handlingsplan mot våld förblir 

aktuellt till dess att det ersätts av ett Brottsförebyggande program där 

syftet med planens arbete införlivas. 

 

Propositionsordning som godkänns 

Bifall till tjänsteskrivelsens förslag mot Bore Skölds (V) förslag. Ordföranden 

finner att utskottet bifaller tjänsteskrivelsens förslag. 
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Reservation 

Bore Sköld (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande - 

Förslaget är att avsluta Handlingsplan mot våld från 2020. Detta motiveras 

med att Umeå kommun ska ta fram ett brottsförebyggande program som 

ska inkludera detta arbete. Frågan är när det är klart, och hur arbetet fram 

till dess styrs. Enligt revisionens granskningar har handlingsplanen inte fått 

genomslag i verksamheterna i kommunen annat än i en nämnd IFN, där 

mycket av arbetet som genomförs redan sedan tidigare utförs inom 

framför allt myndighetsutövning. Syftet med planen har varit att Umeå som 

kommun ska arbeta proaktivt mot våld i nära relationer och annat våld 

såväl inom kommunens verksamheter som i samhället i stort. I dagsläget 

har Brå inte de resurser som krävs för att bedriva detta arbete effektivt då 

fokus framför allt är riktat åt arbetet mot organiserad brottslighet. 

Kommunstyrelsen har enligt revisionen också brustit i efterlevnaden av 

handlingsplanen på flera områden. Att upphöra med denna handlingsplan 

idag  är olyckligt eftersom inte minst pojkars våld mot flickor ökar bland 

unga i Umeå, och insatser för att arbeta förebyggande i väsentlig 

utsträckning saknas. 

Beslutet med underlag ska skickas till 
Nämnder  
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§ 123 

 

Diarienr: KS-2024/00433 

Stadsledningskontorets förslag till 

Planeringsdirektiv och budget 2026 samt plan 2027-

2029 ver 2 
 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 
 

- att överlämna version 2 av stadsledningskontorets förslag till 
planeringsdirektiv och budget för 2026 med bilagor till partipolitisk 
beredning  

 
- att version 2 av stadsledningskontorets förslag till planeringsdirektiv 

och budget för 2026 med bilagor publiceras på 
www.umea.se/planering 

 
- att paragrafen justeras omedelbart vid kommunstyrelsens behandling. 

Ärendebeskrivning 

I föreliggande ärende presenteras stadsledningskontorets andra version av 
förslag till planeringsdirektiv och budget för 2026 samt plan för 2027-2029.  
 
Den första versionen av förslaget överlämnades till kommunens nämnder 
och bolag för yttrande den 3 dec 2024. Den finns tillgänglig för alla med 
bilagor och underlag på www.umea.se/planering  
Kommunens nämnder och bolag har därefter inkommit med yttranden och 
förslag i enlighet med anvisningar från kommunstyrelsen. Se bilaga 3 för 
yttranden från nämnder och bolag (UKF AB). Observera att 
stadsledningskontorets yttrande över kommungemensamma poster ingår i 
kommunstyrelsens yttrande i samma bilaga. 
 
Denna andra version av Stadsledningskontorets förslag till 

planeringsdirektiv för 2026 är reviderad enligt följande, gentemot den 

första versionen: 
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• Ny beräkning av skatteintäkter, generella statsbidrag och utjämning 
med anledning av utfall befolkning 31 dec 2024 för riket och ny 
befolkningsprognos för Umeå.  

• Ny beräkning av finansiella kostnader och intäkter 
• Medel som i planeringsdirektiv version 1 avsattes till reserv för 

förändrad kostnadsutjämning har tillförts partipolitisk reserv. 
• Umeå kommuns andel av kostnaden för ITKN och PAN har brutits ut 

från tekniska nämnden respektive kommunstyrelsen och lagts som en 
budgetram på ITKN respektive PAN.  

• Justerad för tekniska ramjusteringar som beslutats efter det att 
planeringsdirektiv version 1 överlämnades 

• Förslag till ekonomisk ram för revisionen har anpassats i enlighet med 
fastställd modell. 
 

Med ovanstående förändringar har fördelningsreserven för partipolitiska 
prioriteringar utökats till 130,7 mnkr. 

 
Grunduppdrag för kommunens nämnder revideras i reglemente för 
styrelse och nämnder.  
Respektive nämnds grunduppdrag är infogade i planeringsdirektivet men 
revideras ej i samband med att planeringsdirektivet fastställs. Respektive 
nämnds grunduppdrag är långsiktigt och fastställs i reglemente för 
kommunens styrelse och nämnder.  

Beslutsunderlag 

- Förslag till planeringsdirektiv och budget för 2026 samt plan för 2027-
2029 version 2  

- Bilaga 1 – Förslag till investeringsbudget 2026 plan 2027–2029  
- Bilaga 2 – Förslag till mark- och exploateringsbudget 2026 och plan 

2027–2029 
- Bilaga 3 – Nämnders och bolags yttranden över förslag till 

planeringsdirektiv 

Beredningsansvariga 

Urban Blomdahl, Anette Sjödin, Simon Dahlgren, Sara Nordström,  
Dan Gideonsson 

 

Näringslivs- och arbetsutskottets beslutsordning 

Näringslivs- och arbetsutskottet beslutar enligt tjänsteskrivelsens förslag. 
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Beslutet samt underlag ska skickas till 
Samtliga gruppledare i de partier som är företrädda i Umeå kommunfullmäktige 
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§ 124 

 

Diarienr: KS-2025/00303 

Anvisning för hantering av taxor/avgifter 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

att fastställa förslag till anvisning för taxor och avgifter i enlighet med 

förslag. 

Ärendebeskrivning 

Taxor/avgifter är en väsentlig intäktskälla för kommunen. 2024 uppgick 

kommunkoncernens samlade intäkter från taxor/avgifter till 921 mnkr.  

 

Under vintern 2024 har en översyn av kommunen hantering av 

taxor/avgifter genomförts. Inom ram för denna översyn har dels 

omvärldsanalys av hur andra jämförbara kommuner hanterar 

taxor/avgifter genomförts, dels har det genomförts en nulägesanalys för 

att påvisa ev behov av förändrad hantering i Umeå kommun.  

 

De kommuner som ingått i omvärldsanalysen är Uppsala, Linköping, 

Västerås, Örebro, Helsingborg, Lund och Göteborg.  Omvärldsanalysen har 

skett genom dokumentgranskning av riktlinjer/anvisningar som respektive 

kommun tillgängliggjort via hemsida/liknande samt via genomgång av 

underlag till resp kommuns planeringsprocess. I ett par fall har fördjupad 

kontakt tagits med specifika kommuner för att få mer information om hur 

de arbetar med taxor/avgifter. Genomförd omvärldsanalys visar att 

Uppsala och Göteborg har en genomarbetad ordning för hur taxor/avgifter 

ska hanteras och har även integrerat berednings- och beslutsprocess för 

revidering av taxor/avgifter i ordinarie budget- och planeringsprocess.   

 

Genomförd nulägeanalys visar på följande brister i Umeå kommuns 

nuvarande hantering: 
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1. Otydlig konstruktion av enskilda taxor 
För vissa beslutade taxor saknas taxekonstruktion som separat 
handling och hela konstruktionen återfinns i tjänsteskrivelse. Detta 
gör det onödigt svårt för invånare/näringsidkare att ta del av och 
förstå hur taxan är uppbyggd och vad de betalar för.   

 

2. Otydliga krav på beslutsunderlag 
Det finns idag inga fastställda krav på vad ett beslutsunderlag i 
taxeärenden ska innehålla. Avsaknad av väsentlig 
information/väsentliga bedömningar har i närtid medfört onödiga 
omtag då beslutsunderlag visat sig vara ofullständiga. 
 

3. Otydlig beredningsprocess 
Idag hanteras taxebeslut som enskilda ärenden utan 
kommungemensamma krav på specifika tidpunkter för fastställande 
av taxa i kommunfullmäktige (eller nämnd). Detta medför att beslut 
om taxor ibland fattas tätt inpå att ny taxa börjar gälla. Av respekt 
för kommuninvånare, näringsidkare etc bör beslut om nya 
taxor/justering av befintlig taxa tas i god tid före den nya taxan 
börjar gälla. Det är även viktigt med god framförhållning då 
förändrade taxor/avgifter kan vara viktiga att känna till i 
kommunens planeringsprocess (eg inför beslut om resurstilldelning 
till nämnd).   

 

4. Otydligheter om Indexering 
Principerna för indexering är idag inte alltid tydliga i 
kommunfullmäktiges taxebeslut. Många taxor, men inte alla, 
indexeras årligen utan att nytt beslut fattas i kommunfullmäktige. 
Taxekonstruktionen bör innehålla beskrivning av hur indexreglering 
ska ske och vilket mandat nämnden har rörande indexjusteringar. 
Val av index och krav på årlig indexering bör tydliggöras. 
 

Genomförd omvärlds- och nulägesanalys har presenterats för 

Kommunstyrelsens näringslivs- och arbetsutskott (§109 25 mars 2025). 

Som en direkt följd av genomförd omvärlds- och nulägesanalys har förslag 

till anvisning för taxe- och avgiftshantering upparbetats.  

 

Syftet med anvisningen är att tydliggöra hantering av taxor och avgifter 

inom Umeå kommun, både den hantering som sker i direkt anslutning till 

Umeå kommuns planeringsprocess samt hantering av taxor och avgifter vid 

avsteg från ordinarie process.  Syftet är också att tydliggöra 
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beslutsprocessen för taxor/avgifter samt hur beslutsunderlag och 

taxekonstruktion ska utformas. 

 

Nämnder/bolag bör tillämpa anvisningen vid kommande revideringar av 

befintliga taxor/avgifter samt vid beredning av förslag till nya 

taxor/avgifter. From 2026-01-01 ska anvisningen tillämpas fullt ut vid 

beredning/revidering av taxor/avgifter.   

Beslutsunderlag 

Anvisning för beredning av taxor och avgifter 

Beredningsansvariga 

Dan Gideonsson 

 

Näringslivs- och arbetsutskottets beslutsordning 

Näringslivs- och arbetsutskottet beslutar enligt tjänsteskrivelsens förslag. 

Beslut och anvisning ska skickas till 
Samtliga nämnder 

UKF för vidarebefordran till samtliga bolag 
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§ 125 

 

Diarienr: KS-2025/00255 

Årsredovisning: Stiftelsen Biståndsfonden 2024 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

att godkänna årsredovisningen 2024 för Stiftelsen Biståndsfonden. 

Ärendebeskrivning 

Stiftelsen bedriver biståndsverksamhet i form av penninggåvor till personer  

och familjer som på grund av fysisk, psykisk eller social 

funktionsnedsättning har hamnat i akuta hjälpsituationer. 

 

Under året har man beviljat anslag 104 632 kr. 

Beslutsunderlag 

Årsredovisning 2024 

Beredningsansvariga 

Jenny Karlsson, ekonomiadm. 

 

Näringslivs- och arbetsutskottets beslutsordning 

Näringslivs- och arbetsutskottet beslutar enligt tjänsteskrivelsens förslag. 

Beslutet ska skickas till 
Jenny Karlsson 
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§ 126 

 

Diarienr: KS-2025/00256 

Årsredovisning: Stiftelsen för stipendier vid Östra 

Gymnasiet 2024 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

att godkänna årsredovisningen 2024 för Stiftelsen för stipendier vid Östra 

Gymnasiet. 

Ärendebeskrivning 

Stipendiekommittén i Maja Beskowgymnasiet beslutar vilka avgångselever 

som får stipendium enligt stiftelsens stadgar. Varje år sammanställs 

räkenskaperna till en årsredovisning som ska godkännas av 

kommunstyrelsen. 

 

Under året har inga stipendier betalats ut.  

Beslutsunderlag 

Årsredovisning 2024 

Beredningsansvariga 

Jenny Karlsson, ekonomiadm Stadsledningskontoret 

 

Näringslivs- och arbetsutskottets beslutsordning 

Näringslivs- och arbetsutskottet beslutar enligt tjänsteskrivelsens förslag. 

Beslutet ska skickas till 
Jenny Karlsson   
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§ 127 

 

Diarienr: KS-2025/00092 

Svar på remiss: Förstärkningsundervisning i skolan - 

en försöksverksamhet för fler behöriga elever, SOU 

2024:94 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

att svara på remissen enligt för- och grundskolenämndens yttrande. 

Ärendebeskrivning 

Umeå kommun har fått möjlighet att lämna synpunkter på rubricerad 

remiss. Stadsledningskontoret har inhämtat yttrande från för- och 

grundskolenämnden. 

Beslutsunderlag 

Remissen 

För- och grundskolenämndens protokoll 2025-03-27. 

Bilaga 1 För- och grundskolenämndens yttrande. 

 

Näringslivs- och arbetsutskottets beslutsordning 

Näringslivs- och arbetsutskottet beslutar enligt tjänsteskrivelsens förslag. 

Beslutet ska skickas till 
Bilaga 1 För- och grundskolenämndens yttrande ska skickas till 

u.remissvar@regeringskansliet.se  

u.s.remissvar@regeringskansliet.se  

Ange diarienummer U2025/00079 och remissinstansens namn.  
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§ 128 

 

Diarienr: KS-2025/00095 

Svar på remiss: Ökat uppgiftsutbyte i det 

brottsförebyggande arbetet - skolans och 

socialtjänstens behov, SOU 2024:87 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

att svara på rubricerad remiss i enlighet med bilagt yttrande ”Umeå 

kommuns yttrande - Remiss: Ökat uppgiftsutbyte i det brottsförebyggande 

arbetet - skolans och socialtjänstens behov, SOU 2024:87”. 

 

Reservation 

Lena Andersson (M) och Elmer Eriksson (M) reserverar sig mot beslutet till 

förmån för eget yrkande. 

Ärendebeskrivning 

Regeringen tillsatte aktuell utredning 22 juni 2022 vars helhet syftar till att 

barn, elever, lärare, rektorer och annan personal ska ha en säker och trygg 

utbildnings och arbetsmiljö. Två delbetänkanden har tidigare lämnats innan 

detta slutbetänkande: "Samhället mot skolattacker" (SOU 2023:28) och 

"Skolor mot brott" (SOU 2024:17). Utredningens uppdrag (SOU 2024:87) 

innefattar att kartlägga och analysera vilka uppgifter som kan behöva 

utbytas mellan skolor och mellan skola, socialtjänst och brottsbekämpande 

myndigheter i brottsförebyggande syfte, samt föreslå författningsändringar 

som medför att sådana uppgifter kan utbytas. 

 

Stadsledningskontorets yttrande bygger på gymnasie- och 

vuxenutbildningsnämnden, för- och grundskolenämndens samt individ- och 

familjeämnden respektive yttranden. 

Beslutsunderlag 
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Umeå kommuns yttrande - Remiss: Ökat uppgiftsutbyte i det 

brottsförebyggande arbetet - skolans och socialtjänstens behov, SOU 

2024:87” 

Gymnasie- och vuxenutbildningsnämndens yttrande 

För- och grundskolenämndens yttrande 

Individ- och familjenämndens yttrande 

Beredningsansvariga 

Olov Häggström, kommunkansliet 

 

Näringslivs- och arbetsutskottets beslutsordning 

Yrkanden 

Hans Lindberg (S) – Bifall till tjänsteskrivelsens förslag. 

 

Lena Andersson (M) – Avslag till tjänsteskrivelsens förslag och bifall till 

tjänsteskrivelsen från utbildningskontoret (d.v.s. utan det tillägg som 

gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden biföll på sammanträdet). 

 

Propositionsordning som godkänns 

Bifall till tjänsteskrivelsens förslag mot Lena Anderssons (M) förslag. 

Ordföranden finner att utskottet bifaller tjänsteskrivelsens förslag. 

 

Reservation 

Lena Andersson (M) och Elmer Eriksson (M) reserverar sig mot beslutet till 

förmån för eget yrkande. 

Beslutet ska skickas till 
u.remissvar@regeringskansliet.se och med kopia till  

u.gv.remissvar@regeringskansliet.se. Ange diarienummer U2025/00075 

och remissinstansens namn i ämnesraden på e-postmeddelandet.  
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§ 129 

 

Diarienr: KS-2023/00948 

Dispens från regler gällande dygnsvila 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 
 
att bevilja dispens inom personlig assistans för aktuella verksamheter 
0471037  

 

att paragrafen förklaras omedelbart justerad vid kommunstyrelsens 

behandling. 

Ärendebeskrivning 

Bakgrund: I november 2022 tecknade parterna en överenskommelse om 

att göra ändringar i bestämmelserna om dygnsvila. I bestämmelserna anges 

att arbetstagaren har rätt till minst 11 timmars dygnsvila under varje 

period om 24 timmar samt under vilka förutsättningar det är möjligt att 

göra undantag från reglerna om dygnsvila.  

Centrala parter konstaterar att dispens ska tillämpas restriktivt och att det 

alltid ska göras en intresseavvägning mellan arbetstagarens rätt till minst 

11 timmars dygnsvila och verksamhetens behov av att säkra bemanningen.  

Parterna har utifrån verksamhetens karaktär fört särskild dialog kring 

arbetstidsförläggning inom funktionshinderomsorgen. Detta innebär att 

det inom funktionshinderomsorgen är möjligt att, under vissa 

förutsättningar överstiga förläggning av 20 timmars arbetspass om det är 

nödvändigt för att säkerställa omsorgstagarens rättigheter och friheter 

enligt lag.   

 

I de fall det efter analys konstateras att det krävs ett undantag från 

huvudregeln kan en ansökan om dispens upprättas. Beslut om dispens är 

tidsbegränsat, max 12 månader.  

 

Förlängning av pågående dispensärende 0471037:  
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Under juni 2024 beslutade kommunstyrelsen att bevilja dispens i ärende 

0471037 inom personlig assistans. Verksamheten återgick till dygnspass då 

det efter några månader med ny schemaläggningen visade sig att brukaren 

blivit utåtagerande och hade svårigheter att orientera sig i sin nya vardag. 

Brukaren visade också på ett förvirrat beteende och hade svårigheter att få 

till en dygnsrytm.   

 

Allt eftersom brukaren stabiliserat sitt mående har verksamheten arbetat 

med bland annat rutiner och metoder i mötet med brukaren, detta för att 

minska stress och oro. Verksamheten har även planerat för att succesivt 

återinföra delade schematurer under våren, med det långsiktiga målet att 

slutligen ha en arbetstidsförläggning utan dygnspass. Men för att kunna 

göra de förändringar som krävs och därmed nå målet behövs mer tid då 

brukaren har stora svårigheter att hantera förändringar i sin vardag. 

Uppföljning och åtgärder vidtas löpande.  

 

Facklig dialog:  

Berörda fackliga organisationer har tagit del av arbetsgivarens analys och 

har i samband med MBL-förhandling haft möjlighet att komma med inspel 

och förslag till åtgärder för att undvika dispens. De fackliga 

organisationerna har inte gjort någon annan bedömning än arbetsgivaren 

kring behovet av dispens i aktuell verksamhet.  

Beslutsunderlag 

Protokollsutdrag från Personalnämnden 

Verksamhetsanalys, underlag för ansökan om dispens  

Riskbedömning  

MBL-protokoll  

Beredningsansvariga 

Linda Thelberg, Bitr. förhandlingschef 

 

Näringslivs- och arbetsutskottets beslutsordning 

Näringslivs- och arbetsutskottet beslutar enligt tjänsteskrivelsens förslag. 

Beslutet ska skickas till 
Linda Thelberg   
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§ 130 

 

Diarienr: KS-2025/00181 

Ekonomisk rapport januari-februari 2025 

Beslut 

Näringslivs- och arbetsutskottet beslutar 

 

att till protokollet notera att utskottet tagit del av den ekonomiska 

rapporten för januari-februari 2025 

 

att individ- och familjenämndens och fritidsnämndens presidium kallas 

till näringslivs- och arbetsutskottets sammanträde 6 maj 2025 för 

redogörelse/dialog om ekonomisk prognos 2025, inkl. vidtagna och 

planerade åtgärder.  

Ärendebeskrivning 

Ekonomidirektör Lena Höök Gustafsson redovisar ekonomisk uppföljning 

avseende perioden januari-februari 2025. Uppföljningen avser kommunen i 

stort, dess nämnder och kommunstyrelsen och är en del i 

kommunstyrelsens uppsiktsplikt. 

 

Beslutet ska skickas till 

Individ- och familjenämnden 
Fritidsnämnden   
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